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Curajul creștin

Frica este, dincolo de întreaga suită de teorii psihanalitice, una dintre
consecințele căderii în păcat. Unul dintre primele sentimente care îl încearcă pe
Adam imediat după căderea în păcat este nu invidia, nu lăcomia, nu mânia, ci
frica: „El a răspuns: Ți-am auzit glasul în grădină și mi-a fost frică, pentru că
eram gol, și m-am ascuns” (Geneza 3:10). Frica este consecința directă a
înstrăinării omului de Cel a cărui prezență trebuia să-i fie Scut, Ocrotire și
Adăpost. De aceea, într-o lume moartă în păcat, curajul nu este nici pe departe
firesc și frica nu este ușor de învins. Mai degrabă, curajul este o mutație în
ADN-ul moral al omenirii – rar întâlnit și privit întotdeauna cu uimire.  

Pentru creștin însă, curajul este deopotrivă un dar și  o poruncă. Dumnezeu
cunoaște atât de bine reminiscențele păcatului din inima omului, chiar și în
copiii Lui. De aceea, fiecare „nu te teme” rostit de Dumnezeu pe paginile
Scripturii nu trebuie înțeles ca „nu simți niciun sentiment de frică”, ci mai
degrabă ca pe „biruiește, prin credința în Mine, orice sentiment de frică”.
Curajul nu este absența fricii, ci biruirea ei prin credință, iar credința în
Dumnezeu nu anulează frica, ci oferă puterea de a o birui. De atâtea ori de-
a lungul Scripturii, Dumnezeu le spune celor credincioși să nu se lase biruiți de
frică: „Întărește-te și îmbărbătează-te! Nu te înspăimânta și nu te îngrozi!”
(Iosua 1:9); „Fii tare și cu inimă!” (Daniel 10:19); „Nu te teme de ei; căci Domnul
Dumnezeul vostru va lupta El însuşi pentru voi.” (Deuteronom 3:22); „Ori de
câte ori mă tem, eu mă încred în Tine” (Psalmul 56:3).

Prin căderea în păcat, omul s-a îndepărtat de Ocrotitorul lui. Prin
răscumpărarea în moartea și învierea lui Cristos, Dumnezeu S-a apropiat de
om. De aceea, orice poruncă de a nu ne teme își are temeiul în asigurarea că
Cel de care am fost străini odinioară ne este acum Scut, Ocrotire și Adăpost,
iar frica nu își mai găsește rațiunea. Noul Testament este, de asemenea, un
elogiu al curajului și al îndrăznelii prin credința în Cristos, al faptelor mărețe
pentru cauza Lui: „Nu vă temeți de cei ce ucid trupul, dar care nu pot ucide
sufletul; ci temeţi-vă mai degrabă de Cel ce poate să piardă şi sufletul şi trupul
în gheenă” (Matei 10:28); „Îndrăzniți, Eu sunt; nu vă temeţi!” (Matei 14:27); „Vă
las pacea, vă dau pacea Mea. Nu v-o dau cum o dă lumea. Să nu vi se tulbure
inima, nici să nu se înspăimânte” (Ioan 14:27).

La fel ca odinioară, creștinului de astăzi i se poruncește: „Nu te teme!”
Vremurile sunt grele, criza economică este apăsătoare, îngrijorările se
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înmulțesc, dar Ocrotitorul nostru este prezent, lângă noi, în toate zilele. Viitorul
nu arată roz pentru cei credincioși – nu știm pentru câtă vreme vom mai avea
parte de libertatea de a-L sluji pe Dumnezeu, nu știm cum vor arăta vremurile și
împrejurările. Regina Elisabeta a II-a spunea într-un mesaj televizat cu ocazia
Crăciunului din anul 1957: „Astăzi avem nevoie de un altfel de curaj, nu cel de
care e nevoie pe câmpul de luptă, ci acela care ne determină să stăm în
picioare pentru ceea ce credem că este drept, adevărat și onest.” Avem nevoie
de curajul care biruiește frica prin credința în Dumnezeu pentru a sta în picioare
pentru adevărul lui Cristos, a rămâne lângă El când cei mai mulți Îl părăsesc și
pentru a influența viitoarele generații spre bine, pentru a le conduce la El.
Curaj!

Fă cunoștință cu profesorii noștri!

În anul 1987 am descoperit sute de biserici care nu aveau pe absolut
nimeni care să le slujească. Atunci a fost momentul când am înțeles
îndemnul Domnului Isus de a ne ruga pentru ca Domnul să scoată
secerători la secerișul Său. Am înțeles cât de importantă și urgentă este
această chemare.

Viziunea și misiunea UEO este de a pregăti fiecare student în așa fel încât să
fie dornic și echipat cât se poate de bine în a duce literalmente Evanghelia
Domnului până la marginile pământului. Dorința mea adâncă e aceea de a
investi cu pasiune în pregătirea fiecăruia din studenții UEO cu scopul ca aceștia
să contribuie la dezvoltarea și bunul mers al comunităților în care vor trăi, dar
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mai ales în vederea slujirii bisericilor unde vor fi membri, însă toate acestea
spre slava și gloria lui Dumnezeu.

Sunt căsătorit cu Raelene și tată pentru Elisei Paul, Victoriana Janae (Tori),
Karis Eliana și Isaia Luke.

 

Lector univ. dr. Ilie Sorițău

Stories of Faith

Cum am ajuns eu la Universitatea Emanuel? Anii de liceu i-am petrecut în
contextul unei școli creștine deosebite, iar dorința mea, încă de la început, a
fost să-L slujesc pe Creatorul. Am înțeles și faptul că pentru a-L sluji pe
Dumnezeu este nevoie în prealabil de pregătire. În acest sens, eram hotărât
ca, după terminarea liceului, să merg la București pentru a mă forma academic
și spiritual.  

Anii au trecut repede, dar nu am luat în calcul decât în clasa a XII-a
posibilitatea de a urma cursurile Universității Emanuel, la specializarea Teologie
pastorală. Cunoșteam despre existența Universității Emanuel, dar niciodată nu
m-am informat prea mult despre aceasta. Întâlnirea autentică cu Mântuitorul m-
a făcut să-mi regândesc întreaga viață și deciziile de care am fost atât de sigur.
La început am discutat cu mai multe persoane care au studiat Teologia. Am
abordat păstori, profesori și studenți din cadrul liceului unde am învățat și din
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cadrul Universității Emanuel. După ce m-am informat cu privire la câteva
aspecte mai importante, m-am rugat și am așteptat un răspuns din partea
Domnului. Dumnezeu mi-a confirmat că Universitatea Emanuel este locul
potrivit pentru mine și, spre uimirea mea și a părinților, am luat decizia să vin la
Emanuel. Consider că a fost cea mai bună alegere.

De ce Emanuel și nu altă Universitate? Din perspectiva mea, UEO reprezintă
mediul potrivit pentru ca un student, indiferent de specializarea pe care o alege,
să studieze optim. Universitatea creează condițiile de studiu indispensabile
pentru cei interesați. Relaționarea dintre profesori și studenți dă farmec acestei
instituții creștine. Apropo de mediul creștin, trebuie să afirm cu vehemență că
tinerii creștini au nevoie de școli creștine. UEO oferă posibilitatea dezvoltării
spirituale imperios necesare pentru vremurile în care ne aflăm. Cred că o
persoană care vrea să-și continue parcursul educațional trebuie să se întrebe
în ce mediu vrea să se dezvolte, mai ales pe plan spiritual. Cu siguranță
profesorii sunt extrem de importanți pentru un student care își dorește să
practice ce a învățat. La Emanuel am găsit profesori bine pregătiți și
deosebit de apropiați de studenții lor. Fără să preget, recomand acest loc
oricărei persoane care dorește să crească nu doar din punct de vedere
academic, ci și spiritual. Dumnezeu să binecuvânteze întreaga familie
UEO!

David Samuel Robu, Teologie Pastorală, anul II
 

Fii parte a viziunii!
Pe parcursul întregului an, Fondul de Școlarizare îi ajută pe studenții
UEO oferindu-le suport financiar în timp ce studiază și fac voluntariat. Darurile
de orice valoare sporesc impactul colectiv al Fondului de Școlarizare și le oferă
studenților posibilitatea de a se concentra să devină profesori, muzicieni,
asistenți sociali, lideri de afaceri și IT creștini, misionari de care lumea are mare
nevoie. Îi puteți ajuta prin a vă alătura grupului celor care, cu credincioșie,
susțin financiar Fondul de Școlarizare.

Dăruiește online!

https://emanuel.shopia.ro/sprijina-universitatea
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